查經

            時常






認識聖經的四個層次：



Sunday Christian看聖經
聖經的教導

靠別人講
自己查考是否聖經真是這樣說

靠人建立確信
*自己建立確信

估聖經的講法
正確分解真理的道

約略看一下聖經的大意
詳細察看聖經

聽了就忘，得不到聖經的福氣
聽了不意忘，而且實行出來，在所行的事上得福

無
晝夜思想神的律法

無
所作的，盡都順利

看神的律法：是限制
看神的律法：是自由

查經的好處：

1. 神會讚

2. 從聖經建立個人確信

3. 得福的途徑

4. 生命漸漸的改變

查經

使徒行傳17章11節

11這裡的人，比帖撒羅尼迦人開明，熱切接受主的道，天天考查聖經，要知道所聽的是否與聖經相符。

11  Now the Bereans were of more noble character than the Thessalonians, for they received the message with great eagerness and examined the Scriptures every day to see if what Paul said was true.

提摩太後書 2章15節

15你應當竭力在　神面前作一個蒙稱許、無愧的工人，正確地講解真理的道。

2Tim 2:15 (NIV) Do your best to present yourself to God as one approved, a workman who does not need to be ashamed and who correctly handles the word of truth.

雅各書 1章25節

25唯有詳細察看那使人自由的全備的律法，並且時常遵守的人，他不是聽了就忘記，而是實行出來，就必因自己所作的蒙福。

Jame 1:25 (NIV) But the man who looks intently into the perfect law that gives freedom, and continues to do this, not forgetting what he has heard, but doing it--he will be blessed in what he does.

詩篇1篇1-3節

1有福的人：不從惡人的計謀，不站罪人的道路，不坐好譏笑的人的座位。 2他喜愛的是耶和華的律法，他晝夜默誦的也是耶和華的律法。 3他像一棵樹，栽在溪水旁，按時結果子，葉子總不枯乾；他所作的一切，盡都順利。
Psal 1:1 (NIV) Blessed is the man 

who does not walk in the counsel of the wicked 

or stand in the way of sinners 

or sit in the seat of mockers. 

2 But his delight is in the law of the LORD, 

and on his law he meditates day and night. 

3 He is like a tree planted by streams of water, 

which yields its fruit in season 

and whose leaf does not wither. 

Whatever he does prospers.
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得福氣：平安、喜樂、自由、永恆的祝福
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